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Orientering og efterretning

a. Love og bekendtgørelser
Bekendtgørelser1, cirkulærer2 og love3

b. Informationer fra Kommunernes Landsforening
Nr. 1048 Internationalt frivillighedsår og kommunernes samarbejde med de frivillige 

organisationer
Nr. 1049 Aftale om renovering af offentlige kloakker 
Nr. 1050 Bibliotek.dk og DanBib-licens

Brev af 21. november 2000 vedr. handicappolitik i kommunerne

Nyt på integrationsområdet, nr. 53 -  9. november 2000.
Nyt på integrationsområdet, nr, 54 -  23, november 2000.
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Andre nyheder, publikationer m.v. på KL's hjemmeside.4

c. Referater/dagsordener 
Intet.

d. Indbydelser til moder, kurser m.v.
Intet.

e. Diverse om Slangerup Kommune
Orientering om deling af Arups Hus, ivf, beslutning fra Borger og Virksomhedsudvalget den
5. december 2000

f. Diverse inform ationer
Brev af 17. november 2000 fra HNG vedr. ordinære repræsentantskabsmøder i år 2001. 

Nyheder fra Indenrigsministeriet.5

97. Økonomirapportering
Sagsnr.: 100000914 
lara

Der henvises til bilaget "økonomirapport 2000".

Forslag til beslutning
Det indstilles at økonomirapporten tages til efterretning. 

Økonomiudvalget den 14. december 2000

98. Låneoptagelse 2000
Sagsnr. 100000413 
lara

I.h.t. bekendtgørelse om kommuners lånoptagelse, samt den modtagne lånedispensation a f 12. 
august 1999 vedr. Kingoskolen, er Slangerup kommune berettiget til at hjemtage følgende lån 
i 2000:

Kingoskolen 20,000 mio. kr.
Spildevandsområdet (incl. overførsler fra 1999) 11,240 mio. ki*.
Samlet låneoptagelse 31,240 mio. kr.

De seneste økonomiske skøn viser imidlertid, at samtlige låneberettigede udgifter ikke 
forventes afholdt i 2000, hvorfor det er besluttet kun at hjemtage lånet vedrørende 
Kingoskolen i 2000.
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Det resterende lån vil blive hjemtaget, såsnart det kan konstateres at udgifterne er afholdt, 
formentlig i foråret 2001.

På denne baggrund er Den Danske Bank, Unibank samt Kommunekredit den 15. november 
2000 ,anmodet om at fremkomme med et lånetilbud på 20,000 mio. kr.

Det er meddelt at lånetilbuddet ønskes med en løbetid på 25 år, med en variabel eller fast 
rente, samt at tilbuddene bedes udarbejdet med baggrund i den aktuelle rentesats pr. 11. 
december 2000.

Tilbuddene skal være kommunen i hænde seneste den 13. december kl. 10:00.

Forslag til beslutning
Idet tilbuddene først modtages den 13. december, vil der først kunne foreligge en indstilling 
til selve økonomiudvalgsmødet.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Der vælges det a f Kommunekredit tilbudte fast forrentede lån med 5 års fastlåsning af renten.

99. Musikskolens anvendelse af ventesalsbygningen
Saesnr.: 100001204 
pech

Sagsfremstilling
Borger og Virksomhedsudvalget har tidligere anbefalet, at ventesalsbygningen på Stationsvej 
anvendes til aktiviteter i musikskolen. Teknisk Udvalg har efterfølgende meddelt dispensation 
fra byplanvedtægt nr. 8 og hermed tilladelse til, at ventesalsbygningen anvendes til 
musikskole.
Ved kontakt med HUR er det oplyst, at HUR for nuværende ikke ønsker at afhænde 
bygningen, men gerne vil udleje deres anpart af bygningen til Slangerup Kommune til en 
oplyst husleje på kr. 1000/md.

Økonomi
I tilknytning til Teknisk Udvalg er der i budgettet afsat et mindre drifts beløb.
Det foreslås, at musikskolen overtager dette driftsbeløb og herefter afholder samtlige 
driftsudgifter og eventuelle mindre bygningsændringer inden for musikskolens budgetramme 
i 2001.

Forslag til beslutning
at ventesalsbygningen på Stationsvej stilles til rådighed for musikskolens aktiviteter i 2001 
at der indgåes lejeaftale med HUR for 2001

Borger og Virksomhedsudvalget den 5. december 2000
Det indstilles, at ventesalsbygningen stilles til rådighed for musikskolen. Beløb afsat på 
Teknisk Udvalgs budget til drift og vedligeholdelse kr. 29.000,- indstilles overført til 
musikskolens budget, hvorefter udgift til leje, etablering, drift og vedligeholdelse afholdes 
inden for musikskolens budgetramme.
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Økonomiudvalget den 14. december 2000
Anbefales

100. Byggeregnskab for 1. etape af udbygning på Lindegårdskolen
82.20.04003 F4203 (SAROS) 
pech

Sagsfremstilling
Bevilling kr. 6.868.000
Tillægsbevilling 26/4 kr. 70.000
Bevilling i alt kr. 6.938.000

Udgifter:

Grundudgifter kr, 216.825,00
Håndværkerudgifter kr. 5.227.575,24
Omkostninger kr. 166.810,35
(herunder leje af pavilloner) 
Rådgiverhonorar kr. 950.760,00
Inventar kr. 473.898,06

Udgifter i alt kr. 7.035.868,65

Udgifter kr. 7.035.868,65
Bevilling_______________kr. 6.938.000.00
Merforbrug kr. 97.868.65

Regnskabskontoret har ingen bemærkninger.

Merforbruget skyldes udgifter til pavillonopstilling i byggeperioden, der ikke indgik 
budgetrammen. Endvidere større beløb til vinterforanstaltninger end beregnet.

Forslag til beslutning
at udvalget indstiller regnskabet til godkendelse

Borger og Virksomhedsudvalget den 5. december 2000
Indstilles til godkendelse.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Indstilles til godkendelse.

101. Ansøgning om nedlæggelse af en bolig på Sundhedscentret
Sagsnr.: 100001106 
pech
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Indledning
Ledende sygeplejerske søger om at omdanne en demensbolig i “Stuen” til gæstebolig og 
nedlægge en demensbolig på “Kvisten” med henblik på etablering af en beboerdagligstue.

Sagsfremstilling
I 2000 har det været problematisk at opretholde en tilfredsstillende belægningsprocent på 
demensafsnittet. Den 1. december er belægningsprocenten for 2000 opgjort til 86 %, hvilket 
svarer til, at afsnittet i gennemsnit har haft godt 2 boliger ledige i årets løb. Der er flere gange 
annonceret ledige pladser i omliggende kommuner - men uden, at dette har kunnet bringe 
udnyttelsesgraden op på et højere niveau.
I beregninger og vurderinger foretaget med henblik på en tilpasning af Sundhedscentrets 
fremtidige kapacitet er det da også opgjort, at der i fremtiden arbejdes med en demensenhed 
på omkring 12 pladser.

Som tidligere oplyst over for såvel forvaltning som politikere er der på “Kvisten” ét meget 
trangt fælleslokale, hvor de 8 herboende beboere spiser og opholder sig en stor del af dagen 
og om aftenen. Der er således et stort behov for kvalitativt at forbedre de fysiske rammer for 
beboerne.

I “Stuen” er der en permanent bolig på ca. 6 m (bolig 104). Denne plads er praktisk taget 
umulig at belægge uagtet, at de demente beboere sædvanligvis ønsker at opholde sig i 
fællesarealerne og ikke i boligerne. Det meget lille værelse forekommer de pårørende som 
værende for ringe som permanent bolig, hvorfor alle takker nej hertil.
På demie baggrund søges om at måtte:
• omdanne “Stuens” bolig 104 til gæstebolig (svarer i størrelse til den nuværende 

gæstebolig 106)
• nedlægge en bolig på “Kvisten” for at indrette opholdsstue for afsnittets beboere.

Der er forventning om at kunne udnytte gæstepladsen til aflastende korttidsophold for 
demente borgere fra kommunen og evt. belægge den med ældre borgere med behov for 
natophold på Sundhedscentret.

Økonomi
Det forventes ikke, at en eventuel nedlæggelse af boligen får økonomiske konsekvenser.

Forslag til beslutning
at udvalget imødekommer ansøgningen

Borger og Virksomhedsudvalget den 5. december 2000
Indstilles til godkendelse.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Indstilles til godkendelse

102. Forslag til Lokalplan nr. 52, for et boligområde på Kingovej
01.02,05P16 F7533 (SAROS) 
rier
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Indledning
Lokalplanforslaget omfatter et areal på ca. 1570 m2 langs Kingovej, umiddelbart nord for 
Rådhusets parkeringsplads.

Byrådet har udtrykt ønske om at der i planperioden 1997-2008 bygges 500 nye boliger. En del 
af disse boliger skal opføres i Slangerup bymidte, og i forlængelse af dette, har 
lokalplanområdet ved Kingovej været udbudt til salg. Købstilbuddet skulle suppleres med 
konkret byggeprojekt.

Projektet fra byggefirmaet Lind og Risør er udvalgt til opførelse og danner det idemæssige 
oplæg til lokalplanen, såvel som projektets situationsplan er anvendt som grundlag for 
illustrationsplanen i lokalplanen.

Området er i Kommuneplan 1997-2008 udlagt til blandet bolig- og erhvervsformål (område
2.0).
For lokalplanområdet gælder i dag lokalplan 11.2 fra september 1986. Denne lokalplan 
fastlægger områdets anvendelse til parkeringsplads for Rådhuset. Denne ældre lokalplan 
ophæves, hvad angår området omfattet af den nye lokalplan (matrikel 11° Slangerup by, 
Slangerup), i forbindelse med den endelige vedtagelse af den nye lokalplan.

Sagsfremstilling
Lokalplanen har til formål at muliggøre opførelsen af op til 6 boliger på arealet. Bebyggelsen 
vil bestå af to længer å tre sammenbyggede boliger.

Lokalplanen skal fastlægge omfanget, placeringen og karakteren af bebyggelsen, således at 
bebyggelsen harmonerer med omgivelserne. Dette skal ske ved at skabe en sammenhængende 
boligbebyggelse, der udnytter den centrale beliggenhed i Slangerup, og med en tæt 
bebyggelse samtidig søger at indpasser denne i det eksisterende bebyggelsesmønster i 
midtbyen.

Ligeledes skal lokalplanen sikre, at der plantes hæk og træer mod Kingovej, således at der 
ikke opstår et hul i facadeflugten langs vejen.

Endelig skal lokalplanen sikre, at plangrundlaget for området ajourføres. Dette sker ved at 
ophæve den gældende lokalplan 11.2, hvad angår matrikel 11° Slangerup by, Slangerup, samt 
eventuelle tilstandsservitutter, der er uforenelige med den nye lokalplan.

Bebyggelsesplanen, som har været det idemæssige oplæg til lokalplanen, består af to længer å 
3 boliger. De 2 længer af placeret vinkelret på hinanden, således at alle boliger har have mod 
syd eller vest. Indkørsel og parkeringsplads er placeret mod øst, langs Kingovej.
Langs Kingovej skal der, som nævnt, plantes en trærække, for at sikre at der ikke opstår hul i 
vejens facadeforløb. Hegning skal, for at harmonere med området ved Rådhusets 
parkeringsplads, være bøgehegn.
Bygningerne må opføres i 1 etage med udnyttelig tagetage. Bebyggelsens højde må ikke 
overstige 7,5 m.
Størrelsen på de enkelte boliger må ikke overstige 130 m2 etageareal.
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Tagmaterialet skal være røde vingetegl, og ydervægge skal udføres som blank mur i røde 
mursten, eller som pudsede eller vandskuret tegl.

3 Der henvises til papir-bilag: Forslag til lokalplan nr. 52, for et boligområde på Kingovej,

Lokalplanforslaget fremlægges ved godkendelsen til offentlig høring i perioden fra d. 2. 
januar 2001 til d. 27. februar 2001. Indtil lokalplanen er endeligt vedtaget, hvilket efter planen 
kan ske på Byrådets møde d. 28. marts 2001, kan der ikke gives tilladelse til udstykning, 
byggeri eller ændring af anvendelse. Hvis der fremkommer indsigelser, kan der heller ikke i 
en 4-ugers periode efter høringsfristens udløb gives tilladelser. Dog kan der evt. efter 
offentlighedsperiodens udløb opnås tilladelse til at udnytte ejendommen i overensstemmelse 
med forslaget.

Forslag til beslutning
Det indstilles at forslag til lokalplan nr. 52 for et boligområde på Kingovej, godkendes til 
offentliggørelse i henhold til Planlovens kapitel 6.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Anbefales som indstillet dog således at der også kan vælges sorte tagsten

103. Salg af storparcel 2 og 3 ved Møllehaven og tilsagn om garanti til 
opførelse af 12 nstøttede andelsboliger på arealet
S aes nr. 100002469 
chje

Indledning
Frydkjær A/S har meldt sig som interesseret køber af storparcel 2 og 3 ved Møllehaven. 
Firmaet ønsker at opføre 12 ustøttede private andelsboliger med kommunal garanti.

Sagsfremstilling
De to parceller har været i offentlig udbud sammen med storparcel 1 2 gange. Første gang 
kom der ét tilbud på de tre parceller, men byrådet besluttede at forkaste tilbudet. Anden gang 
blev parcellerne udbudt fuldt byggemodnede med en mindstepris på kr. 165.000 pr. 
byggemulighed. Der indkom tilbud på parcel 1 som byrådet accepterede.

1 henhold til bekendtgørelse om offentligt udbud ved salg af kommunale ejendomme, kan 
udbud undlades ved salg til opførelse af støttet boligbyggeri. Dette gælder også salg til 
opførelse af ustøttede private andelsboliger, da disse modtager kommunal garanti jf. 
lovgivningen om støttet boligbyggeri.

Frydkjær A/S ønsker at erhverve de to parceller til den tidligere udbudte mindstepris, idet de 
dog ønsker at gøre en handel betinget af,
1. at der kan opnås tilsagn om garanti til de 12 boliger,
2. at handelen går tilbage såfremt der ikke kan findes andelsbolighavere til 75% af boligerne 

inden 6 måneder fra handelens indgåelse, samt
3. at handelen ophæves såfremt det viser sig at udgifterne til ekstrafundering viser sig 

uforholdsmæssigt store. Byggefirmaet udfører for egen regning jordbundsundersøgelse.

205



Slangerup
Kommune

Frydkjær A/S er alternativt interesseret i at købe parcellerne uden byggemodning, men har 
dog ikke på nuværende tidspunkt lavet en beregning af, hvilken pris de vil tilbyde.

Der søges tilsagn om garanti til andelsboligerne. Tilsagnet søges af hensyn til muligheden for 
dels at indgå en aftale om køb af parcellerne, dels for at kunne gå i gang med salgsarbejdet. 
Garanti søges når projektets hovedtal kendes mere detaljeret.

Økonomi
Bruttoindtægten ved salg til mindsteprisen vil være 1,980 mio. kr. Herfra skal trækkes 
udgifter til byggemodning. Forvaltningen har ikke på nuværende tidspunkt lavet et overslag 
over disse udgifter. Forvaltningen har dog tidligere indarbejdet en forventet nettoindtægt på 
0,247 mio. kr, for hver af de to parceller.

Frydkjær A/S skønner den totale anskaffelsessum for de 12 andelsboliger til 19,440 mio. kr. 
Beløbet finansieres med beboerindskud på 20% og keditforeningslån for resten. Slangerup 
Kommune skal i givet fald yde en garanti på 2,945 mio. kr.

Vurdering
Det vil være hensigtsmæssigt for sagens videre forløb, at give et tilsagn om opnåelse af 
kommunal garanti, da dette er væsentligt i forhold til de nærmere forhandlinger om salg af 
parcellerne, herunder hvorvidt de skal sælges modnet eller umodnet.

Forslag til beslutning
Med baggrund i ovenstående, foreslås det at meddele Frydkjær A/S tilsagn om, at Slangerup 
Kommune efter ansøgning herom er indstillet på at give garanti på op til 2,945 mio. kr. til 
opførelse af 12 ustøttede andelsboliger på storparcel 2 og 3 ved Møllehaven. Garantien kan 
være betinget af opfyldelse af nærmere vilkår fastsat af Slangerup Kommune.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Godkendt

104. Kvoter til opførelse af støttede private andelsboliger 2001
Sagsnr. 100002618 
chje

Indledning
By- og Boligministeriet indkalder kommunernes oplysninger om planlagte aktiviteter 
indenfor det støttede boligbyggeri i årene 2001 -  2004.

Sagsfremstilling
Slangerup Kommune skal dels indberette de planlagte byggerier af almene boliger og 
ældreboliger, dels indberette ønsker til opførelse af støttede andelsboliger. Sidstnævnte 
kræver en kvotetildeling fra ministeriet.

Der er i finanslovsforslaget for 2001 afsat 1000 kvoter til støttede andelsboliger. Kvoterne 
fordeles efter en beregningsmodel på baggrund af kommunernes ønsker om kvoter, samt efter
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særlige hensyn. I 2000 var fordelingen 700/300. Slangerup Kommune fik 14 af kvoterne i 
puljen fordelt efter særlige hensyn.

Der er endnu ledige storparceller ved Møllehaven. Parcel 1 er solgt til LEV, en interesseret 
køber har meldt sig til parcel 2 og 3. På parcel 4 vurderes det, at der kan opføres 17-18 boliger 
og på hver af parcellerne 5 og 6 vurderes det, at der kan opføres 7-8 boliger. Der skal være 8 
boliger i en andelsboligforening. Der kan således etableres 2 andelsboligforeninger med 
henholdsvis 17-18 boliger og 14-16 boliger, idet det vil være hensigtsmæssigt at bebygge 
parcel 5 og 6 samlet. Dette er også en rimelig størrelse i forhold til driften af foreningerne.

På arealet ved siden af UFC i Uvelse, skønnes det at der kan opføres 20-25 andelsboliger. 
Området er i kommuneplanen udlagt til boligbyggeri. Der er ikke lavet lokalplan.

Økonomi
Hvis kommunen far kvoter til andelsboliger og kan finde interesserede til at opføre boligerne, 
skal der stilles garanti for en del af lånet og gives ydelsesstøtte. Kommunen er dog ikke 
bundet af tildeling af kvoter og kan til hver en tid vælge ikke at anvende dem.

Vurdering
Der er generelt et behov for andelsboliger i kommunen, idet det for mange unge familier og 
for ældre der flytter ud af en stor ejerbolig er en attraktiv boligform. Der er ingen ledige 
andelsboliger i Slangerup Kommune. Af hensyn til en fornuftig udvikling inden for 
boligbyggeriet og den deraf afledte befolkningsvækst, kan det være hensigtsmæssigt at lave 
en etapedeling, således at boligerne bygges over en årrække.

Forslag til beslutning
Det foreslås at indberette ønske om tildeling af kvoter, til opførelse af 18 andelsboliger på 
Møllehaven storparcel 5 i 2001. Det foreslås endvidere at indberette ønske om opførelse af 16 
boliger på Møllehaven storparcel 5 og 6 i 2002, 13 boliger i Uvelse i 2003 og 12 boliger i 
Uvelse i 2004.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Anbefales som foreslået

Allan Madsen og Niels Frølich Nilsson ønsker at der opføres almennyttige boliger -  herunder 
ungdomsboliger -  på de pågældende storparceller på Møllehaven

105. Overdragelse af el-stikledninger til NESA
Saesnr.: 100002634 
anri

Indledning
NESA har ikke i dag ejerskabet til stikledningerne som fører fra elledningerne ude i vejen og 
ind til de kommunale bygninger.
NESA har oplyst, at man hidtil har vedligeholdt stikledningerne uden særskilt betaling, og har 
fremsat et tilbud til kommunen om, at overtage ejerskabet til samtlige stikledninger og 
dermed også i fremtiden stå for vedligeholdelsen af dem.
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NESA-koncernen består af en række selskaber, hvoraf nogle er konkurrenceudsatte og andre 
ikke er det. Ejerskabet til stikledningerne vil, hvis det overdrages, fremover ligge hos 
selskabet NESANET, som ikke er konkurrenceudsat. Netselskabernes effektivitet skal med 
den nye elforsyningslov sikres gennem indtægtsrammer, fastsat af statslige myndigheder bl.a. 
ud fra nøgletal for det enkelte netselskab.

Sagsfremstilling
Som følge af liberaliseringen af elforsyningen ser NESA sig kun i stand til at fortsætte med at 
vedligeholde stikledningerne, hvis de far overdraget ejerskabet til dem. Dette skyldes, at 
NESA's indtægtsrammer bl.a. fastsættes efter længden af de ledninger de ejer.
Hvis stikledninger ikke overdrages, er Slangerup Kommune selv ansvarlig for at holde 
ledningerne funktionsdygtige. Skader på ledninger kan f.eks. forårsages af lynnedslag, 
overgravning eller væltede træer. Oplysningen fra NESA om, at man hidtil har vedligeholdt 
de kommunale ledninger vederlagsfrit er ikke dækkende. Slangerup Kommune har afholdt 
sådanne omkostninger i år 2000.
På forespørgsel har NESA mundtligt oplyst, at vedligeholdelse af stikledninger også 
inkluderer retablering f.eks. efter gravearbejder. Skriftlig bekræftelse er endnu ikke modtaget. 
Energitilsynet har på sit møde i november 2000 behandlet NESA’s brev. Energi tilsynet finder, 
at NESA’s brev med tilbud om overtagelse af stikledninger er uheldigt, fordi NESA ikke 
forinden har afklaret de økonomiske konsekvenser af brugernes valg. Energitilsynet har derfor 
bedt NESA om en redegørelse, forud for en fornyet behandling af sagen på tilsynets møde d. 
18. december 2000. Energi tilsynet vil umiddelbart før jul offentliggøre sin holdning til sagen 
og anbefaler, at man venter med at svare NESA til efter 18. december.

Vurdering
En overdragelse afledningerne til NESANET er enkel, idet vedligeholdelsen dermed ligger 
hos NESA. Effektiviteten i NESANET overvåges centralt, således at der skulle være en vis 
sikkerhed mod at netselskabet udnytter sin monopolstilling. Umiddelbart er der ikke gevinster 
ved selv at eje ledningerne. Der kan således ikke p.t. opnås en lavere elpris, når man selv ejer 
stikledningen. Adgangen til at købe el på markedet er ikke afhængig af ejerskabet til 
stikledningerne.
På den anden side er der tale om overdragelse af værdier uden betaling. Samtidig er det svært 
at forudsige markedsforholdene på elmarkedet. Det kan f.eks. ikke udelukkes, at kunder, der 
selv ejer deres ledninger, på et senere tidspunkt kan spare udgifter til ledningsadgang. Endelig 
er der ikke nogen god begrundelse fra NESA på, hvorfor der ikke skulle kunne indgås 
tilsvarende aftaler på et senere tidspunkt.

Indstilling
Det indstilles, at Slangerup Kommune ikke overdrager ejerskabet nu, men afventer større 
klarhed over de økonomiske forhold.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Anbefales

106. Ekstrafundering af Mølleengen 103-129
Saesnr. 100001820 
anri
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Indledning
Salget af Mølleengen 103-129 til Biilow & Nielsen er sket under nogle aftalte vilkår, herunder 
at ^udgifter til ekstrafundering aftales ved skøde og refunderes køber af Slangerup Kommune 
på baggrund af geoteknisk vurdering iværksat og betalt af køber”. Ekstrafunderingsudgifterne 
er af Forvaltningen skønnet til kr. 150.000. Ekstrafunderingsudgifterne ved Mølleengen 67- 
101 var ki\ 170.000,-.

Sagsfremstilling
Biilow & Nielsen har d. 6. november 2000 fremsendt opgørelse over 
ekstrafunderingsomkostninger, som anslås til 1,394 mio. kr. Forvaltningen fandt ikke 
begrundelsen for alle udgifterne holdbar, og bad derfor Biilow & Nielsen om at revurdere 
disse. Biilow & Nielsen har herefter d. 5. december 2000 fremsendt en revideret opgørelse 
over ekstrafunderingsomkostninger på i alt kr. 1,17 mio. kr. Forvaltningen har anmodet en 
geoteknisk rådgiver om at vurdere den seneste opgørelse.
Tirsdag d. 12. december 2000 holdes møde med Biilow & Nielsen om Mølleengen 103-129, 
herunder drøftes behovet for ekstrafundering.
Ved økonomiudvalgets møde vil der kunne orienteres om konsulentens vurdering af 
ekstrafunderingsomkostningerne og om mødet med Biilow & Nielsen.
I det omfang omkostningerne til ekstrafundering overstiger kr. 150.000,- er der ikke afsat 
midler i budgettet til opgaven jf. økonomiudvalgssagen tillægsbevilling til Mølleengen 103- 
129 behandlet 19. oktober 2000.
Aftalen med Biilow & Nielsen beskriver ikke, hvad der skal ske, hvis der ikke kan opnås 
enighed om prisen for ekstrafundering.
Forvaltningen vil, hvis der fortsat ikke er en afklaring på prisen på ekstrafundering til 
økonomiudvalgsmødet, orientere om, hvilke videre skridt Slangerup Kommune kan tage i 
sagen.

Indstilling
Sagen fremlægges til drøftelse.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Det indstilles at handelen gennemføres på vilkår at usikkerheden om de ekstra 
funderingsudgifter er endeligt afklaret inden byrådsmødet den 20.12.2000

107. Godkendelse af projektforslag til udbygning af Bakkebo Børnehave
Sagsnr.: 786 
loha

Der påregnes en udbygning fra 365 m til 555 m med lokaler til en special børnegruppe og 
indretning til en vuggestuegruppe - hertil ombygning/tilpasning af eksisterende lokaler. 
Overslagspris er beregnet til kr. 3.100.000 uden indretning af vuggestue og 3,300.000 med 
indretning af vuggestue.
Mangor & Nagel vil gennemgå forslaget på mødet.
Forvaltningen kan oplyse, at der i tilsagn om lånedispensation er opført et beløb på kr. 3 mill. 
til udbygning af Bakkebo Børnehave.
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Byggeudvalget den 12. december 2000
De overordnede rammer i projektforslaget med indretning af vuggestue indstilles til 
godkendelse.

Borger og Virksomhedsudvalget den 12. december 2000
Anbefales. Der søges om en samlet anlægsbevilling på 3.3 mio.kr.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Anbefales. 3,0 mio.kr. finansieres via lånoptagelse og 0,3 mio.kr. finansieres via 
kassebeholdningen.

108. Forslag om at personalepolitikken udvides med et afsnit om 
indhentning af straffeattester-og deraf afledte procedureændringer
Saesnr.: 1305 
pask

Indledning
Det foreslås, at Slangerup Kommune ændrer praksis med hensyn til forlods annoncering og 
indhentning af straffeattester ved nybesættelse af ledige eller nyoprettede stillinger.

Sagsfremstilling
Spørgsmålet om indhentelse af straffeattester med henblik på at give en reel sikkerhed i 
forbindelse med ansættelse af medarbejdere på børneområdet blev drøftet på 
Fællesledermødet den 15, marts 2000.

Drøftelsen konkluderede "enighed om at nedsætte en lille hurtig arbejdende gruppe som far til 
opgave at 1) udarbejde en handlingsplan for hvad man reelt gør og 2) samtidig tage stilling til 
ansættelsesproblematikken m.h.t. straffeattest."

Arbejdsgruppen blev efterfølgende, den 30. marts nedsat af Ledergruppen. Arbejdsgruppen 
blev sammensat af medarbejdere, der repræsenterede Kultur- og Virksomhedsforvaltningen, 
Familieafdelingen, Arups Hus og børnehaverne. Arbejdsgruppens rapport: 
"Inspirationsmateriale om straffeattester og handleplaner Sexuelle overgreb og krænkelser af 
børn, Sommeren 2000" med bilagene 1 -  4 blev drøftet i HSU den 9. juni. HSIFs forslag og 
bemærkninger er indarbejdet i rapporten.

Rapporten har været til høring i skolebestyrelserne og i bestyrelsen for dagplejen. Høringssvar 
fremgår af sagen.

Det kan sammenfattende konstateres, at alle virksomheder på børneområdet ønsker at der 
indhentes offentlig straffeattest i forbindelse med ansættelsesproceduren. Bestyrelsen for 
Uvelse skole henstiller dog, at ansættelsesproceduren ikke forhales som følge af 
indhentningen af straffeattest.

Der er generel tilfredshed med arbejdsgruppens forslag til "minihåndbog" om straffeattester 
og ansættelsessituationen (bilag 2); handeplan ved mistanke om overgreb (bilag 3) og "Hvad 
kan vi gøre for at forebygge overgreb" (bilag 4). Bestyrelsen for Lindegårdskolen ønsker at
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bilag 3 også kommer til at gælde for skoleområdet og at der arbejdes videre med bilag 4, 
sådan at det også kommer til at dække skoleområdet.

Arbejdsgruppen indstiller derudover, at der fastlægges retningslinier og procedure for 
indhentning af straffeattester i Slangerup Kommune. Gruppen lægges op til en procedure, 
hvor kun personalechef, personalekonsulent og rådhusets jurist far adgang til at se 
straffeattesten.

Arbejdsgruppen indstiller følgende procedure ved fremtidig brug af offentlig straffeattest.

1. Stillingsopslaget indeholder oplysning om krav om straffeattest (ny praksis)

2. Ansættelsesudvalget udvælger personer til samtale (uændret praksis).

3. Efter eller under samtalen beder lederen om samtykke fra ansøgeren (husstanden) til 
at rekvirere straffeattest, hvis det ender med at lederen/kommunen vil tilbyde 
stillingen til vedkommende. Samtykke gives på en særlig blanket (ny praksis).

4. Ansættelsesudvalget indstiller én person til stillingen (uændret praksis).

5. Kommunen rekvirerer straffeattest på den pågældende person (ny praksis).

6. Lederen, der skal ansætte, henvender sig til personalekonsulent (personalechef eller 
jurist), hvor vedkommende alene spørger til, om der er grund til at sortere på grund af 
straffeattesten. Personalekonsulenten er altså den eneste, der ser straffeattesten, og han 
vurderer straffeattesten efter de overordnede retningslinier som kommunen (SU og 
økonomiudvalg) har fastlagt (ny praksis).

7. I de tilfælde, hvor oplysninger fra straffeattesten er belastende for ansøgeren, skal 
der foretages partshøring.

8. Straffeattesten lægges på personalesagen for personer, der ansættes og makuleres for 
personer, der ikke ansættes.

Den offentlige straffeattest kan efter det oplyste udstedes fra dag til dag, hvorfor der kun 
undtagelsesvist må påregnes forsinkelser i ansættelsesprocessen.

Den offentlige straffeattest er kun til brug for offentlige myndigheder -  som dækker 
selvejende institutioner, men ikke puljeordninger.

Børneområdet omfatter følgende 4 hovedfunktioner:

■ Fritidsfaciliteter,
■ Folkeskolen,
■ Dagpleje og daginstitutioner for børn,
■ Døgninstitutioner f/børn og unge samt døgnpleje.
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1 perioden fra august 1999 til august 2000 blev der til disse hovedfunktioner i alt nyansat 103 
medarbejdere eksternt ud af en samlet nyansættelse på i alt 198 medarbejdere og 11 
medarbejdere internt ud af i alt 20 interne medarbejdere der skiftede job.. Hvor mange 
ansøgninger, der gennemsnitlig har været til hvert eksternt stillingsopslag er ikke registreret.

Økonomi
Merudgiften til lidt større stillingsannoncer, porto og ekspedition (samtykkeblanketten) er 
vanskelig at gøre op, men skønnes at være relativ marginal. Det er ikke belyst, om rekvirering 
og levering af den offentlige straffeattest kan ske elektronisk.

Vurdering
Forældrene støtter varmt op om en ændret praksis. Dette ønske må i beslutningsprocessen 
veje tungt for at Slangerup Kommune fremover indhenter den offentlige straffeattest på den 
person der ønskes til den ledige stilling. Men som det fremgår af sagen kan straffeattesten 
ikke stå alene. Brugen af straffeattest skal følges op med både forebyggelses- og 
handleplaner.

Der er ingen tvivl om, at en forlods annoncering om "relevant ren straffeattest” i hvert 
stillingsopslag vil virke forebyggende, og kendskab til, at Slangerup Kommune faktisk 
indhenter den offentlige straffeattest antages ligeledes at virke forebyggende.

Hensynet til ansøger nødvendiggør etablering a f et både hensigtsmæssigt og betryggende 
bureaukrati omkring ordningen. Det vurderes, at arbejdsgruppens forslag til procedure lever 
op til begge disse vilkår; men det ligger i sagens natur, at flaskehalse også kan medføre 
forsinkelser.

Antallet af nyansættelser inden for børneområdet udgør rundt regnet 50% af samtlige 
nyansættelser. Det kan derfor gøres til genstand for særlig vurdering om forlods annoncering 
om indhentning af relevant ren straffeattest kun skal gælde inden for børneområdet, eller om 
det skal gælde for samtlige stillingsopslag. Formuleringen "relevant ren straffeattest” lægger 
op til, at der i alle tilfælde kan, men ikke skal, indhentes en straffeattest. For en total 
annoncering taler på hensynet til synlighed (forebyggelseseffekten) og kvalitetsikring (forlods 
annoncering glemmes ikke i nogen annonce). Imod taler at den samlede annonceudgift alt 
andet lige vil blive lidt større.

Forslag til beslutning
Ledelsen foreslår:

a) Der indføres nyt personalepolitisk afsnit pkt. 4.9 således: Sexuelt misbrug og anden form 
for grov vold og krænkelse af børn og unge udelukker ansøgere fra ansættelse i job der 
som hoved- eller bifunktion har med arbejdet med børn at gøre. Forinden endelig 
ansættelse af medarbejdere i sådanne jobs rekvireres den offentlige straffeattest. For 
ansættelse af dagplejere rekvireres den offentlige straffeattest på alle voksne medlemmer 
af dagplejerens husstand.

b) Formuleringen: "Slangerup Kommune forventer en "relevant ren” straffeattest a f enhver 
person, der ansættes.” indarbejdes i alle fremtidige stillingsopslag fra Slangerup 
Kommune.
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c) Ved alle relevante jstillingsbesættelser jf. pkt. a) følges procedure som foreslået af 
arbejdsgruppen pkt. 2 - 8  ovenfor, idet dog pkt. 6 ud fra en adninstrativ 
hensigtsmæssighedsbetragtning ændres til følgende:

Lederen, der skal ansætte, henvender sig til den centrale personalefunktion, 
hvor vedkommende alene få r  svar på, om der er grund til at sortere på grund a f  
straffeattesten. Den centrale personalefunktion er altså den eneste, der ser 
straffeattesten, og vurderer denne efter indholdet i kommunens personalepolitik, 
(ny praksis).

d) Arbejdsgruppens forslag til Minihåndbog (bilag 2), Handleplan (bilag 3) og 
Forebyggelsestiltag (bilag 4) ajourføres efter beslutning i denne sag. Ajourføringen sker i 
en tværgående projektgruppe som foreslået af Lindegårdskolens bestyrelse.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Anbefales som foreslået

109. Forslag om modernisering, centralisering og outscourcing af 
telefonomstillingerne
Sagsnr.: 2528 
pask

Sagsfremstilling
■ Kommunedata tilbyder at overtage kommunens telefonomstilling for en årlig pris på i alt 

158.000 ki*. excl. moms. Prisen omfatter omstilling til hele rådhuset og til alle kommunens 
virksomheder under forudsætning af, at disse i telefonimæssig henseende er 
sammenkoblet på kommunens datanet. Prisen er baseret på omstilling i rådhusets og 
bibliotekets samlede åbningstid.

Den årlige driftsudgift for rådhusets telefonomstilling, der alene servicerer rådhuset og 
biblioteket i rådhusets åbningstid andrager 300.000 kr., hvilket beløb er indeholdt i budget 
2001.

* Den nye Kingoskole skal forsynes med nyt telefonsystem med egen omstilling og egne 
byliner og dette skal sammenkobles med det eksisterende telefonsystem i den gamle 
Kingoskole, således at hele Kingoskolen fortsat er en enhed.

" Sundhedscenteret er langt fremme med helt aktuelle planer om at udskifte det eksisterende 
selvstændige telefonanlæg med et nyt anlæg -  fortsat med egen omstilling og egne 
by linier.

Kommunedatas tilbud forudsætter, at rådhusets gamle telefoncentral, der er fra 1988, 
udskiftes med en ny digital model, og at der i et vist omfang udskiftes et antal af de 
nuværende telefonapparater -  16 af disse er fortsat lejet af TeleDanmark.
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En accept af Kommunedatas tilbud vil kunne betyde starten på en total modernisering af 
kommunens telefonservice. Kommunen vil fa eet nummer, som borgerne kan ringe til uanset, 
hvem man ønsker at tale med. Hver medarbejder vil få sit eget nummer, som der kan ringes 
direkte ind til, idet det 4-cifrede lokalnummer samtidig er de sidste 4 cifre i det ottecifrede 
telefonnummer. Kommunen har for længst reserveret nummerserien fra 4733 7000 til 4733 
7399.

Samtidig indebærer Kommunedatas tilbud, at det fortsat vil være en person, der svarer, når 
der ringes til Slangerup Kommune. Selve omstillingen vil fysisk blive etableret i Aalborg, 
hvor den integreres i Kommunedatas allerede eksisterende hotdine. Kommunedata garanterer, 
at der vil blive svaret "Slangerup Kommune" eller hvad vi ønsker, når et opkald på 
kommunens hovednummer besvares.

Kommunedatas tilbud er modtaget på et tidspunkt, hvor vi netop havde opgivet et tilsvarende 
koncept med EP-Gruppen i Frederikshavn som leverandør. Dette koncept, som vi har arbejdet 
på det sidste halve års tid, byggede på EP-gruppens indledende forsikring om, at det var 
unødvendigt at udskifte rådhusets gamle telefonanlæg. Men primo november meddelte EP- 
Gruppen, at dette alligevel var nødvendigt!

Arbejdet med at etablere en moderne sammenhængende telefoniløsning har stået på siden 
BPR-projektet i 1995; men det er først nu, at der på det professionelle data- og telefonmarked 
tilbydes teknisk sammenhængende og økonomisk attraktive og realistiske løsninger.

Det tilfældige tidsmæssige sammenfald af et økonomisk attraktivt outscourcingstilbud med 
Kingoskolens og Sundhedscenterets behov for nye telefoni løsninger gør det oplagt at 
sammentænke mulighederne. Dette, kan ske fordi det allerede trukne lyslederkabel, der i dag 
alene transporterer data også kan bruges til at transportere tale. Nettet, der binder kommunens 
virksomheder og rådhus sammen er altså allerede etableret, og det er derfor muligt at tænke i 
totalløsningsbaner.

A f hensyn til Kingoskolens behov for en hurtig, afklaring (om der skal etableres egen eller 
fælles omstilling) er der i første omgang indhentet tilbud på en løsning, der alene omfatter 
Rådhuset og Kingoskolen. Sundhedscenterets behov er først lige blevet kendt, og er derfor 
ikke med i det efterfølgende økonomiske overslag.

Etablering af en fælles telefoni løsning vil betyde, at antallet af selvstændige bylinier vil kunne 
reduceres ganske voldsomt og, at samtaler internt på nettet vil være gratis.

Ved bestilling den 15. december 2000 vil den fælles løsning kunne være etableret på rådhuset 
den 1.2.2001.

Økonomi
Vi har indhentet 3 bud på en moderne sammenhængende telefoniløsning. Kommunedata siger 
OK for alle tre tilbud. Investeringsbehovet for den billigste samlede løsning kan på denne 
baggrund opgøres til følgende:

Ramme til anlæg på rådhuset incl. udvidelse af krydsfelt i it-rum 225.000 kr.
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Ramme til anlæg på Ny Kingoskole 65.000 -
Ramme til sammenbinding af gi. og ny Kingoskole 20.000 -
25 nye telefonapparater på Rådhus 40.000 -
15 nye telefonapparater på Kingoskolen 23.000 -
Oprettelse af ISDN30 abonnement TeleDanmark (ski-aftale) 10.000 -
Oprettelse af gennemvalgsnummerserie på 400 numre - 8,000 -

Samlet investering 391.000 kr.

Der kan finansieres således.
Byggeprogrammet for Kingoskolen finansierer 108.000 kr.
Restbeløbet på 283.000 -
foreslås leaset over 3 år på konto 064551 Sekretariat og Forvaltninger.

Det skal for en god ordens skyld anføres, at beløbet, der skal afholdes over 
Kingoskolens bygge- eller inventarkonto ikke er væsentligt anderledes end 
prisen for en alternativ separat professionel omstilling med egne bylinier.

De årlige driftsudgifter de første tre år vil være følgende:

Outscourcing a f telefonomstillingen 
Årlig leasing i 3 år
Abonnement på ISDN30 og 400 gennemvalgsnumre 
Serviceabonnement på nyt telefonanlæg

158.000 kr. 
105.000- 
33.000- 
25.000 -

I alt de første 3 år 321.000 kr.

Hvorfra skal trækkes udgifter, der ikke længere vil skulle afholdes:

Udgift til lokal omstilling 300.000 kr.
Nedlæggelse af abonnement på 28 bylinier 32.000 -
Service på eksisterende central 10.000 -
Anslået besparelse ved at eksterne samtaler bliver lokale 25.000 -

I alt hvert år 367.000 kr.

Nettobesparelsen de første tre år er på 46.000 kr. årligt stigende til 151.000 kr. 
årligt de efterfølgende år. Hertil skal lægges nettovirkningen af at koble 
Sundhedscenteret og øvrige kommunale virksomheder på ordningen. Der er ikke 
skønnet over den budgetmæssige konsekvens ved nedlæggelsen af 
telefonomstillingen på Kingoskolen

Vurdering
Løsningen vil med et slag bringe kommunens tekniske telefonløsning i front. Der vil givet 
være et behov for at udskifte et yderligere antal telefonapparater på rådhuset, men udgift hertil 
forudsættes finansieret over de eksisterende kontorholdsbudgetter.
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Forslag til beslutning
Ledelsen foreslår, at kommunens telefonomstillinger moderniseres, centraliseres og 
outscources til Kommunedata som beskrevet. Det foreslås at der træffes principbeslutning 
om,
B at den fælles telefoniindgang til kommunen på sigt skal omfatte alle kommunale 

virksomheder,
■ at ændringerne gennemføres etapevist hvor første etape -Rådhuset -  er i kraft pr. 1. 

februar 2001, samt
■ at det pålægges alle kommunale virksomheder at koordinere deres 

telefoniudbygningsønsker med it- og planlægningsafdelingen.

Endelig foreslås det, at spørgsmålet om den nuværende telefonomstillings fremtid følger 
samme principper som ved den administrative optimering i 1995 og 1996 efter BPR- 
projektets afslutning.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Godkendt

110. Fastsættelse af tidspunkt for mødestart for Økonomiudvalgets moder i 
2001
Saesnr.: 100001992 
bas i

Indledning
På mødet den 16. november anbefalede Økonomiudvalget følgende forslag til mødekalender 
for 2001:

Den 16.01.2001 

Den 20.02.2001 

Den 20.03.2001 

Den 17.04.2001 

Den 15,05.2001 

Den 19.06.2001 

Den 21.08.2001

Den 04.09.2001 -  Økonomiudvalget udarbejder budgetforslag til 1. behandlingen 

Den 18.09.2001

Den 02.10.2001 ~ Økonomiudvalget udarbejder budgetforslag til 2. behandlingen 

Den 16.10.2001 

Den 20.11.2001 

Den 11.12.2001
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Økonomiudvalget besluttede at tidspunkt for mødestart fastlægges senere. 

Forslag til beslutning
Det foreslås, at udvalget fastsætter tidspunkt for mødestart.

Økonomiudvalget den 14. december 2000
Mødestart bliver kl. 15:30

Eventuelt

Modet slut kl.: 10:30
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